
Särskilt yttrande från MP 

Vi Miljöpartister i regionfullmäktige delar inte den positiva synen på region 

Svealand. Vi tycker att den föreslagna Region Svealand är för stor och att den 

bildas utifrån fel grunder.  

Utgångspunkten för arbetet med storregioner verkar vara att få fram en region 

som maximerar tillväxt. Vi skulle hellre sett att betänkandet utgått från ett 

hållbarhetsperspektiv. Hur ska regioner bäst organiseras för att klara 

klimatutmaningen och Sveriges åtaganden på Pariskonferensen?  Vilken 

organisation är bäst på att skapa delaktighet, justa ekonomiska och sociala 

villkor, och bra uppväxtvillkor för barn och unga? De frågorna finner inget svar i 

betänkandet.   

Själva förändringen från landsting till region har Gävleborg redan genomfört. Vi 

tycker att det är en bra förändring. Men vi tror inte att det blir ännu bättre med 

en så stor region som Region Svealand. Det kan komma att bli svårt att få 

demokratin att fungera i denna stora region. Med tiden kommer 

förhoppningsvis kollektivtrafiken att flyta på bättre, men restiden mellan 

regionens olika delar kommer även då att vara ansenlig.  

En del av argumentationen för storregion handlar om att det är viktigt att vara 

stor, för att kunna mäta sej med västra Götaland, Malmö och Stockholm.  Vi 

kan tycka att det är bättre att se till att både små och stora får plats och får ta 

den makt de har rätt till.  

Många vill att Region Svealand ska börja redan 2019. Vi tycker snarare att 

myndigheterna ska börja genom att samordna sina olika geografiska områden. 

När det är på plats och fungerar kanske den politiska organisationen naturligt 

följer efter. Eller inte.  

Vår negativa inställning till förändringen kommer inte att innebära att vi 

obstruerar i framtiden. När/om region Svealand införs kommer vi självklart 

gärna ta en aktiv och konstruktiv del i att skapa en hållbar utveckling i hela 

regionen.  
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